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In 2024 bestaat SPV 20 jaar. Reden 
voor een feestje. In deze artikelenserie 
interviewen we personen met een rol 
van betekenis in de historie van SPV.
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Gertrud van Erp: een lobbyist pur sang die het beroepsonderwijs op elk niveau 
door en door kent. Het vmbo, mbo en het hbo zijn voor haar het dagelijkse decor 
van haar werkzaamheden. Aanwezig in allerlei overlegorganen, commissies 
en klankbordgroepen. Bruggetjes slaan tussen het beroepsonderwijs en 
het bedrijfsleven. Haar officiële functie is die van secretaris onderwijs bij de 
werkgeversorganisaties VNO-NCW en MKB-Nederland. Maar eigenlijk is zij een 
doorgewinterde duizendpoot in het onderwijswerkveld en het bedrijfsleven. Wat 
betekent SPV voor haar? “Dat is in al die jaren een constante factor geweest in 
mijn werk!”

Een goede reden om deze onderwijsexpert eens te bevragen naar haar ervaringen 
met SPV. Want die 20 jaar heeft zij van dichtbij meegemaakt. Gertrud: ”Het vmbo 
is voor werkgevers heel erg belangrijk. Werkgevers zien dit als een opleiding die 
de entree vormt voor het mbo. En op die studenten zit het bedrijfsleven met smart 
te wachten. De vakmensen, de vaklieden, de mensen met de gouden handjes. Er 



is een enorme krapte aan goed opgeleide vakmensen op 
de arbeidsmarkt. Het vmbo lijkt vaak een ondergeschoven 
kindje binnen onderwijsland maar het is juist een opleiding 
die een kansrijke toekomst biedt voor kinderen. Ik zie het 
als een voorbereiding op vakmanschap en daar zitten 
werkgevers zeker op te wachten en eigenlijk héél Nederland! 
Probeer maar eens een loodgieter, een elektricien of een 
timmerman te vinden voor een klus in huis; daar is een 
schrijnend tekort aan.”

Betrokken mensen in vmbo
Volgens Gertrud heeft het vmbo alle redenen om trots te 
zijn op hun ‘product’. Niet alleen omdat dit de kweekvijver is 
van zoveel vakmensen, maar ook omdat het vmbo vol zit met 
betrokken mensen die dat onderwijs iedere dag opnieuw 
vormgeven. “Ik heb ervaren dat er bij het vmbo ongelooflijk 
veel enthousiaste mensen werken. Docenten en directeuren, 
het zijn nuchtere mensen, met beide benen op de grond en 
zeer begaan met hun studenten. Ik werk al 34 jaar in en met 
het onderwijs, dus ik denk dat ik weet waar ik over praat. 
Het is leerzaam, bemoedigend en een inspiratie voor velen 
om deze bevlogen mensen aan het werk te zien en met 
regelmaat te spreken,” vertelt Gertrud. 

Regelmatig contact SPV
Gertrud heeft diverse aanspreekpunten bij SPV en kent de 
stichting en de platforms goed. Hoe verloopt het contact 
met SPV? “Uiteraard zie ik veel SPV-medewerkers bij allerlei 
overleggen zoals bijvoorbeeld die met OCW. Buiten deze 
vergaderingen om heb ik regelmatig contact met directeuren 
van het vmbo en hoor ik via onze branches zaken uit de 
platforms. Er zijn ook initiatieven voortgekomen uit deze 
contacten, bijvoorbeeld die van de Federatie Techniek en 
Vakmanschap vmbo. Dit is een organisatie van technische 
branches en- platforms die de belangen van het technisch 
vakmanschap in het vmbo behartigt. We ontmoeten elkaar 
dus met een zekere regelmaat en dat contact verloopt altijd 
prettig,” aldus Gertrud.

20 Jaar SPV: wat kan er volgens 
haar nog beter bij de stichting?
“Ze doen het uiteraard al fantastisch en ze hebben veel 
bereikt in 20 jaar. Als er één ding is wat misschien nóg beter 
kan is dat ze hun ‘product’ nog beter kunnen verkopen. 
Het vmbo biedt goede toekomstkansen voor kinderen en 
dat mogen ze sterker benadrukken. Veel méér aan de weg 
timmeren, zich minder laten ondersneeuwen door andere 
schoolvormen en dus iets méér op de trom slaan. Laat je 

horen en werk aan meer publiciteit. Dat kost natuurlijk méér 
capaciteit en mankracht, maar dat kunnen ze best opeisen 
vind ik. Het kost tijd en inspanning maar het betaalt zich uit.”

Wat zijn de sterke punten van SPV?
“Ik heb bewondering voor de mensen in en betrokken bij 
SPV.  Wat wij vooral kunnen leren van hen is hun kennis van 
de dagelijkse praktijk in het vmbo. Ze weten hoe het wel en 
niet werkt. De realiteit van elke dag in dat type onderwijs. 
Dat is belangrijk. Beleidsmedewerkers, beleidsmakers, 
politici en ambtenaren op het ministerie…. Het zijn uiteindelijk 
voornamelijk theoretici, hoger opgeleiden die weinig of geen 
kennis hebben van de praktijk in het vmbo. SPV maakt dat 
gelukkig zichtbaar en kan zin en onzin onderscheiden tijdens 
overleggen. Het is dus belangrijk dat de stichting bestaat!”

Wat wens je SPV toe voor de toekomst?
“Ik hoop oprecht dat ze hun aanwezigheid en de kansen van 
het vmbo nóg meer weten te benadrukken. Dat ze kunnen 
uitdragen dat deze bijzondere schoolsoort belangrijk is voor 
de arbeidsmarkt en voor heel veel jongeren in Nederland. De 
bescheidenheid die hen siert, mag eigenlijk wel overboord 
gegooid worden. Bied tegenwicht en eis je plek op in het 
onderwijs. Zoals voorzitter Arjen Daelmans het verwoordde 
in een opiniestuk in het dagblad Trouw: - Er valt veel te leren 
óp en ván het vmbo. Het vmbo biedt eigentijds onderwijs en 
is altijd in beweging. - Dus, laat zien dat goed bent. Dan is de 
toekomst van SPV vooral een zonnige!”
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